
 

 
 
 
 
 

 
 

 

 
Emne Hvad skal vi diskutere Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden og 

velkommen til ny uddannelsesleder 
Der blev snakket om tilgængeligheden om hvor 
referatet skal ligge. Bhsund finder en bedre adgang 
for alle. 

 

2. Evt. kommentarer til referat fra 
28/3-2023 (Obs forrige møde, der 
skulle afholdes i juni blev aflyst 
grundet for få deltagere) 

  

Deltagere BRK Tina Olsen, Åse Thøgersen, Jette Riis Nielsen, Birgitte Pihl, Natasja Dellgren og Gitte Krog 
 BoH Malene Ellegaard Sparsø 
 BH Sund Linda Matzen, Jane Boldemann og Katrin Jennert-Burston 

 
   

Afbud Jette Riis Nielsen, Birgitte Pihl og Katrin Jennert-Burston 
 
Mødeleder  Linda Matzen 
Referent Jane Boldemann 

 

 
Campusfællesskabet 
Minervavej 1 
3700 Rønne 
TLF.36982900 
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CVR 29547807 

  

Referat 
Samarbejdsforum for skole og oplæring  
Torsdag den 31/8 2023 kl. 13.30 – 15.30 i lokale 1.182 



3. TEMA: OPLÆRINGSSTEDERNES VIDEN OM 

SKOLEPERIODERNES INDHOLD V/AFTAGER 
Drøftelse af hvilke behov oplæringen har for at 
kende til undervisningen på skoleperioderne, og 
hvilket format, det kan håndteres i. 

Hvordan spiller undervisningen på skolen sammen 
med de konkrete oplæringsperioder? 

Fokus på: 
 Hvad er behovet? 
 Hvem er de konkrete aktører? 
 Hvordan kan det i praksis håndteres? 

 

Øvrige emner: 
Elevernes fravær 

 Vejlederne har ikke tid til at gå ind 
og finde oplysninger. 

 Oplevelsen er fra eleverne, at der 
mangler en kobling fra skole til 
oplæring. 

 Skolens hjemmeside skal være 
mere forudsigelig, oplysningerne 
skal være lettere at finde.  

 Oplevelsen er også 
oplæringsvejlederne arbejder vidt 
forskelligt, både nye og ældre.  

 Overleveringsmøderne der er 
etableret mellem Bhsund og 
oplæringen i primær fungerer 
superfint.  

 
 Betydningen af at eleven bliver 

mødt. 
 God arbejdsmoral skaber god 

trivsel. 
 Vigtigt at invitere eleven med i 

fællesskabet, da dette gør at det 
føler de har betydning.  

 Bhsund informerer kort om et 
projekt der lige er startet ”Løfterig 
start”.  

 Alle parter er opmærksomme på 
diversiteten af elever, og samtidig 
med hvor mange af de stærke 
elever der vil gennemføre.  

4. TEMA: INTRODUKTION TIL 

OPLÆRINGSFORLØB 
Med udgangspunkt i VIVEs rapport: ’Analyse af 
social- og sundhedsfagenes image og 

 ND ønsker at elever kommer ud og 
hilser på inden praktikken starter. De 



imageudfordringer’ drøftes mulighederne for at 
styrke overgangen mellem skole- og 
oplæringsforløb.  

Fokus på, hvordan: 
 forberedes eleverne på oplæringsforløbet; 
 understøtter vi systematisk introduktion til 

oplæringsforløb; 
 forestår og justerer vi introduktionen under hele 

oplæringen. 
 

Øvrige emner: 
 Optag 
 Arbejdet med image lokalt 

vil komme til at kende stedet hurtigt. 
En del af eleverne kender dog deres 
oplæring fra VFU, hvis det er direkte 
fra GF2. GK fortæller, at de før har 
kontaktet eleverne for at invitere dem 
ud, men dette blev ikke taget imod.  

 LM lægger op til at elevens første 
møde i praktikken er noget som kan 
ligge i undervisningen. Evt. at eleverne 
kan få tidligere fri for derefter at tage 
ud og hilse på.  

 
 Optaget drøftes herfra om det lille 

optag der er både på GF1 og GF2. 
Stor enighed om en bekymring 
samt at alle er meget 
opmærksomme på dette. 

 Der er udkommet en film som BRK 
og Bhsund sammen har 
produceret. Denne kører på de 
sociale medier.  

 Der kører et projekt ”Derfor SOSU” 
som også har fokus på 
rekrutteringen til faget.  

 I ugen (47) hvor der afvikles BUM, 
fortæller ND at de vil invitere 
folkeskolen ud og invitere dem 
indenfor.  

  



5. Videre drøftelse af nationalt 
rammepapir v/ Katrin og Jane. 
(Opfølgning) 

KL, Danske Regioner, FOA, Danske SOSU-skoler og 
Børne- og Undervisningsministeriet har udarbejdet 
et fælles afsæt for samarbejdet om, at flere elever 
gennemfører social- og 
sundhedsassistentsuddannelsen. 

Aftalen kan læses i sin helhed her  
 
Ifølge dette papir står skolen for at udstede 
vejledning for elev og oplæringssted efter endt 
skoleophold. 
 

 D.d. er der fremkommet skærpet 
opmærksomhed på GDPR.  

 Studiet har Praktik portalen, her 
fungerer dette fint.  

 JB orienterer om at skolens IT-
mand gerne vil se på muligheder.  

 Side 2 (rammepapir) vedr. skolen 
udsteder vejledning for hver 
enkelte elev, dette vil Bhsund følge 
op på.  

 
 
 
 
 
 
 

6. Farmakologiprøven på SSA v/ Katrin Kort om farmakologiprøven, der p.t ligger i 
oplæringen men at vi som skole står for at skal rette. 
Oplæringen varetager vejledning. Ved et tidligere 
møde nævnte AG at opgaven ligger centralt, men 
ville finde nærmere ud af dette gennem KKR 
(Kommune Kontakt Råd).  
 
Hvor er vi der? 

 
 
 
 
 
 
 

7. Digitalt uddannelses overblik V/Jane Lærepladsen.dk + andre platforme (ElevZonen) 
 
Overblikket skal være med til at sikre at alle 
relevante oplysninger om elevens uddannelsesforløb 
samles digitalt ét sted, som både elev, skole og 
oplæringsvirksomhed får adgang til. 
 

 JB oplyser at hun har sat skolens 
IT-mand igen på sagen for at se på 
muligheder for om lærepladsen. dk 
kan bruges til at trække holdlister.  



Hvem bruger hvad? Og kan tingene mere ensrettes? 

8. Skole- oplæringsplaner v/ MS og BP SSA: Obs store Bededag og 3 oplæring.  
MS/AG og BP ville se nærmere på dette. 
 
Hvor er vi der? 

 Bhsund sender et oplæg ud til 
dette fora mhp. gennemlæsning og 
tjek, og der samles op på dette ved 
et næste møde. 

 LM vil se i hht. rammeplanen for 
SSA. 

 Der er stor interesse for alle parter 
vedr. dette. 

 MS oplyser om at BP samt MS har 
holdt et oplæg vedr. hvordan 
skoleperioden kunne se ud, og 
dette er engang blevet forelagt for 
LUU. LM og JB ser lige på tidligere 
referater fra LUU for at se hvor vi 
er.  
 

9. Ny mødekadence v/PPH Indtil videre (ifølge årshjul) den 17/10 2023.   Rykkes til næste uge. 

10. Gensidig orientering v/alle   GK oplyser at Østermarie lukkes 
ned her den 1/10. BRK venter på 
besparelserne – dette er den 4-5 
september, og i oktober bliver det 
endeligt. Der arbejdes med 



rekruttering og demens 
handleplaner, 
journalføring/CURA/DIGI-træning+ 
DIGI care. ND fortæller om DDM. 
Fordelen ved dette samt det 
frigøre ressourcer.  

 ÅT stopper sin stilling pr den 1/12, 
og Jette Riis Nielsen har kun 14 
dage så stopper hun også. De skal 
begge på efterløn. 

 MS bruger meget energi på 
studerende med dialog og tavle 
undervisning. Møder ofte ind 
tidligt morgen for at nå 
studerende.  

11. Eventuelt   Praktikstedsbeskrivelser (MS) 

Punkter til næste møde 
 

 Der skal aftales nye mødedatoer 
fremadrettet. 

 Elevzonen og Lærepladsen.dk (Jane) 
 

 

 

 


